

ပါးဆူညါ

GO FORWARD

ပူးတွဲချုပ်ဆိုချက်အတိုပုဂ္ဂိုလ်

ယွမ်းတင်စီမံခန့်ခွဲရေး
ထိပ်ယာဘက်မနုလန်
စံးတင်ပူးအံင်စရလးစိ
ဒ်သီးကလဲတင်ဆူညါ
တက့ာ်. ၂၆၁.၁၄၁၅.



ထိပ်တင်ပူးချက်

ပါးဆူညါ(၂၀)ဆီ

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့



နိဂုံး

တၢ်မၤနၢၤလၢတၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီ မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်မးလၢ ပတၢ်အိၣ်မူအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လါမၢ်ရှးအံၤ ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ပှၤလၢကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤဆူ ဝှံၤယရူၤရၢလ့ၣ်လၢတၢ်မၤနၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤဆူဝှံၤယရူၤရၢလ့ၣ်အပူၤန့ၣ် တၢ်လၢအအိၣ်ဝးတရံး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် လၢအမၤအသးမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်, တၢ်ဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ဂီၤ, တၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် အဝဲမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်အံၤအကစၢ် န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ်အစုကဝဲၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဃူတၢ်ဖိးဒီး အကစၢ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဃူတၢ်ဖိးအကစၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲလဲၤဝဲတၢ်လီၢ် တဖၣ်န့ၣ် ဟဲစိၣ်ဝဲတၢ်သးခုဒီး ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်သးခုလၢ ပှၤသ့ၣ်ကံၢ်သးလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တမ့ၢ်သးတမ့ၢ် တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲအဒိၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲသန့က့ တၢ်မၤနၢၤအဒိၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီၢ် အိၣ်ဝဲန့ၣ် လီၤ. ကစၢ်ခရံၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤနၢၤအတၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီလၢ တၢ်ခဲလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်စီၤပၤန့ၣ်လီၤ. “ဒီးအမံၤ ကွဲးအသးလၢအကူအသိးဒီး အကံၣ်ဒုၣ်လီၤ, စီၤပၤတဖၣ်အစီၤပၤ, ဒီးကစၢ်တဖၣ်ကစၢ်လီၤ.”(တၢ်လီၢ်ဖျါ ၁၉:၁၆)

မ်ပကသ့ၣ်နီၣ်ကစၢ်ခရံၣ်လၢ ထီလၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်အတၢ်မၤအသး ဖဲကစၢ်ခရံၣ်ဟဲန့ၣ်လီၤဆူဝှံၤယရူၤရၢလ့ၣ် ဒိအမၤနၢၤတၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီအသိး မ်ပကမ့ၢ်ပှၤလၢအမၤနၢၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တက့ၢ်.

ပဲၤဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၢ်အါ

**စဲမစၢ်
နိဂုံး
ပှၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်န့ၣ်**



တက်ကစီဉ်

မာ်ရူး

ခဝုရှာ်ဝဲလီာ်ခိဉ်နာ်တဖဉ် အတၢ်ထံဉ်လိာ်သး ဒီး

American Baptist Churches န့ဉ်ခိဉ်တျာ် ဒီးခၢ်စးလာ ABC

(၄.၂.၂၀၁၅)နံဉ်, ဟါ(၃:၀၀-၆:၀၀)န့ဉ်ရံဉ် န့ဉ် ဖဲပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ် နံဉ်တကယၤ တၢ်သ့ဉ် ထီဉ် ပအိဉ်ဒီးတၢ်ရုလိာ်မုာ်လိာ်သး အိဉ်ဒီးဟါတၢ်အိဉ် သကိးန့ဉ်လီၤ.

ပုၤလာအဟဲတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ မုာ်ဝဲ, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ် ပုၤဟၤလီာ်ဆ့ဉ်နီၤတဖဉ်, ပုၤ ဟ့ဉ်ကူဉ်တၢ်တဖဉ်, ဝဲလီာ်ခိဉ်နာ်တဖဉ် ဒီးတမံၤလာ အဟဲအိဉ်သကိး ပုၤလာကီာ်အမဲရကၤဘျာထံ တၢ်အိဉ် ဖိဉ်သကိး တၢ်အိဉ် ဖိဉ် နဲဉ်ခိဉ်ခိဉ်ကျာ် Rev. Dr. Ray Medlay, National Council of Churches အနဲဉ်ခိဉ် Mr. James E. Winkler ဒီး K.B.C USA နဲဉ်ခိဉ် သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ် လာ်ထူ ဒီးဘျာထံသရဉ်သမါ ခိဉ်နာ်(၈)ဂၤ, ဟ်ဖိဉ် ခဲလၢာ် (၂၆)ဂၤ န့ဉ်လီၤ.

လာတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပအိဉ်ဒီးတၢ်ဆာ ဂုၤဆာဝါလိာ်သး, တၢ်ဟ်ဖျါပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်တၢ် ဖဲးတၢ်မၤတဖဉ်, ကီာ်အမဲရကၤဘျာထံတၢ်အိဉ်ဖိဉ်သကိး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်အပုၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါ Rev. Florance Li ဟ် ဖျါဘဉ်ဃးပုၤလဲၤတုၤဆူ ကီာ်အမဲရကၤတဖဉ် အတၢ် အိဉ်အသးဒီး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤအံၤ အိဉ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်, တၢ် ဟ့ဉ်ကူဉ်တဖဉ်ဒီး ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်အတၢ်မၤသ ကိးတၢ်ဆူညါ လာတၢ်သးခုကစီဉ် တၢ်မၤသ့ဉ်တဖဉ်အ ကီာ်န့ဉ်လီၤ.





နိုနိုနိုနို ဖဲကိာ်အိန်စရုလး

သရဲဒိန်ဆုဗုဒ္ဓိဗိဉ်

လံာ်မၤတၢ်(၁၃:၄၇) “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ယဟံာ်လီၤ နၤလၢပုၤကလုာ်တဖၣ်အတၢ်ကပိၤအကီၢ်လီၤ. အအံၤမ့ၢ် ပဝဲခ့ၣ်ဘၣ်စံာ်ယုာ်အဲးစံာ်အ့ၣ် ကရၢမိၢ်ပုၤအတၢ်တိာ်ထူ န့ၣ်လီၤ. ပသးခုစံးဘျးယွၤလၢမၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်န့ၣ်ပုၤ ပတၢ်တိာ်ပာ်လၢပကလဲၤဆူကီၢ်စီဆုံ, ကီၢ်အိန်စရုလး အယိန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်လဲၤမ့ၢ်ဝဲခွဲၤသီ ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဟးကွၢ် ကီၢ်မၤလိတၢ်ဖဲကိာ်အိန်စရုလးအပူၤ မ့ၢ်ဝဲန့ၣ်သီဒီး လၢက ဘီယုၤအပူၤခံသီန့ၣ်လီၤ. ပုၤလဲၤသကိးတၢ်တဘျီအံၤ ခဲလၢာ်(၃၄)ဂၤ, တီခိၣ်ရိၣ်မဲလၢကရၢမိၢ်ပုၤခၢာ်စးမ့ၢ်ဝဲ သရဲဒိန်ဒီးကထၢာ်လၢာ်ထူ(နဲၣ်ခွဲၣ်)န့ၣ်လီၤ.

ပစးထီၣ်တၢ်လဲၤဖဲလၢနိၣ်ဝဲဘၣ်ထီၣ်(၁၉) သီ (၂၀၁၄)န့ၣ် ဒီးဟဲက့ၤတုၤဖဲလၢနိၣ်ဝဲဘၣ်ထီၣ်(၂၇)သီ, (၂၀၁၄)န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပလဲၤတၢ်, ဃုသ့ၣ်ညါမၤလိတၢ်ဒ် လံာ်စီဆုံအတၢ်မ့ၢ်တၢ်အသိး ကွၢ်ကီၢ်ဘၣ်ခူဝုၤလၢပုၤကတ ဖၣ်အလီၢ်အကျဲ, စီပၤလၢပုၤကတဖၣ် အိန်ဆိးအလီၢ်, ကစၢ်ခရံာ်အိန်ဖျဲၣ်ဒီး ဒိၣ်ထီၣ်အလီၢ်, မၤတ့ၢ်တၢ်သးခု ကစီၣ်အလီၢ်တဖၣ်, ကစၢ်ခရံာ်လဲၤဘၢထုကဖၣ်အလီၢ် ဖဲက့ၤသစ့ၤမနုၤ, တၢ်ဖိၣ်အိၤ, မၤအာမၤနး, မၤတရီတ ပါအိၤအလီၢ်, အဝဲဘၣ်ယိးထူၣ်စုညါအလီၢ်, တဆီဘၣ်

တဆီ တုၤအတၢ်လဲၤတုၤဖဲတၢ်ပုၤထီၣ်အိၤလၢထူၣ်စုညါ အလီၢ်, တၢ်ခူၣ်လီၤအိၤအလီၢ်, ဂဲၤဆၢထၢာ်သမူထီၣ် က့ၤအလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲအဂၤတဖၣ် လၢပ လဲၤထံၣ်ဘၣ် မ့ၢ်ဝဲစီပၤဒၤဒံးအသ့ၣ်ခိၣ်, ပလဲၤတုၤထံ ကျိယၢ်ဒုၢ်ဒီး ဖဲန့ၣ်ဖိမုၣ်သးစၢ်ခဲၤ ဒီးဘျာဘၣ်ထံန့ၣ် လီၤ. ပလဲၤဒီးဘၣ်ကဘီ ဖဲပိၣ်လဲၣ်ကလဲၤလၢအပူၤ ဒ် တဘျီ ခရံာ်လဲၤတၢ်လၢပိၣ်လဲၣ်ကလဲၤလၢအသိးန့ၣ် လီၤ. ပအိန်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပကလဲၤတုၤဘၣ်စ့ၢ် ကီးဆူစီပုၤတရုးအမံၤပုၤအဟံာ်, စီပၤစီပၤရလီၤမိၤ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ဒီး အတၢ်ကွၢ်ကီၢ်အလီၢ်လၢအမ့ၢ် (Museum)ပထံၣ်မၤလိသ့ၣ်ညါအါထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ် အိန်မူလၢ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢာ်မဲာ်လဲၤခီဖျိတၢ်မၤနးမၤဖျိၣ်, မၤ အာမၤသီဒီးမၤသံအိၤ ဆျၢာ်မဲာ်ကဲၤမဲာ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် လီၤ. ပကမၤကတၢ်ပတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤတဘျီအံၤလၢ တၢ် လဲၤကွၢ်ကီၢ်ဘၣ်အိန်စရုလးဖိအတၢ်လီၢ် ဖဲ (Masada) လၢအဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ဆၢာ်မဲာ်ထီၣ်ဒါဒုၣ်ဒါအလီၢ်အကျဲတဖၣ် လီၤ.

လၢခဲကတၢ် ပအိန်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လီၤဆီအ

ကတမံလော ပလဲလီလုာ်ဘဉ်ပိာ်လဲာ်သံအထံဒီး ပုၤ အါကအိာ်ပွဲဒီးတၢ်သးခု ခိဖျိဖျာ်ဘဉ်အလီလော ပိာ်လဲာ် သံအကပံာ်ဒီး ထီာ်ထီာ်ဖိဘဉ်အသးဖဲပိာ်လဲာ်သံအဖိ ခိာ်အဃိန့ၣ်လီၤ. တနီၤပအိာ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လော ပလဲမံအိာ်သကိးဘဉ်နီၤဖိစ့ဒီးအဟံာ်ဖိဃိဖိ ဖဲအံာ်စ ရုလးအဝုာ်ခိာ်လီၤ. တနံၤဒီးတနံၤ ပအိာ်ဒီးတၢ်ဘျဉ်တၢ် ဘါ ဖဲပဟံးန့ၣ်ဟါတၢ်အိာ်ဝံၤအလီၤခဲန့ၣ်လီၤ. ပအိာ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဖဲလီၤတနီၤနီၤ, ပလဲဘါသကိးယွၤသ့ဝဲ ဒ်အမ့ၢ်ကဘီပုၤ ဖဲပိာ်လဲာ်ကလံၤလါအခါသး,

ကစၢ်ဒီးခိာ်ဖဲကစၢ်ခရံာ်လဲၤစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်အလီၤ, ဘါသကိးယွၤဖဲက့ၤသစ့ၤမနုၤတၢ်သးအလီၤ, ဖဲကစၢ် ကာ်မုၤလး, ဒီးရုလိာ်သကိးဘျဉ်စီဆ့ၣ် ဖဲခရံာ်ဂဲၤဆာထာ် သမူထီာ်က့ၤအလီၤန့ၣ်လီၤ. ပသးခုစံးဘျးယွၤလောပ သးဒီးဖျာ် ခိဖျိမၤတၢ်အဒိာ်လီၤ. စံးဘျးဘဉ်ကရၢဖိာ်ပုၤ ဖိလံၤကိးဂၤလော သ့ၣ်နီၣ်ပကီၤလောတၢ်ထုကဖဉ်ဒီး ဆီာ် ထွဲမၤစၢၤပုၤအဃိန့ၣ်လီၤ. မဲယွၤဆီာ်ဂ့ၤဘဉ်သုကိးဂၤ တက့ၢ်.

သရၢ်ဒိာ်ဆဉ်မူရံမိာ်(KBCUSA)



သမ့ၤန့ၣ်မူကညိၤဘျာထံတၢ်အိာ်ဖျိာ် တၢ်သ့ၣ်နီၣ်အတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤ 01/12/2014

ဖဲ(၁၂.၁၂.၂၀၁၄), ကီၤ(၆:၃၀)န့ၣ်ရံာ်, တၢ်အိာ်ဖျိာ် အိာ်ဒီးတၢ်ဘျဉ်တၢ်ဘါအတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤ ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိာ်ဖိသတီၢ်(တၢ်အိာ်ဖျိာ်သရၢ်), ပုၤဒုတနာ် လၢသရၢ်မုာ်အ့ၣ်အ့ၣ်(ပဘယဖ), တၢ်ထုကဖဉ်လၢ သရၢ်လုမဲ, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီာ်လၢ သရၢ်ဒိာ်ဆဉ်ထူကီာ်, တၢ်ထုကဖဉ်ကျၢာ် တံာ်လၢ သရၢ်ဒိာ်အိာ်လဲာ်ဒိာ်, အိာ်ယုာ်ဒီးတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ဒီးလီၤနီၤခိာ်စူ, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ်လၢ သရၢ်ဒိာ်ဆဉ်ထူကီာ်,

ပုၤပုၤလီၤတၢ်ခါစးသၢဂၤ တၢ်အိာ်ဖျိာ်သရၢ်, ဖျိာ်စၢၤဒီး ကီၢ်ခါစးသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. သရၢ်ဒိာ်ဟ့ၣ်လီၤအကလုာ်လၢ ပာ်ကစၢ်, ဖိကစၢ်, သးစီဆ့ၣ်ကစၢ် ဒီးကမုၢ်ခဲလၢာ် စံးသကိး အၢမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖဉ်လၢခဲ သရၢ်ဒိာ်လဲးဒ်န့ၣ်လီၤ. လၢခဲ ကတၢ် ပုၤဆီာ်ဂ့ၤပုၤကျဲၤတၢ်လၢ သရၢ်အိာ်အဲာ်ဒုန့ၣ်လီၤ.

သရၢ်ဒိာ်အဲာ်ဒု

မာ်ရး



၇



ပဝံင်ကညိဘျာထံခရံင်တၢ်ဒရိန်ဖျိန် မူးသၢမူး

ကီၢ်တကူၣ်, ဘိၣ်ကလုထးကဝီၤ, ပဝံင်ကညိဘျာထံခရံင်တၢ်အိၣ်ဖျိန်အိၣ်ဒီးမူးသၢမူးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဖဲလါဒံၣ်စ့ဘၢၣ်(၂၈)သီ, (၂၀၁၄)နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးမူးတဖၣ် ဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲဂီၤ(၆:၃၀) တၢ်ပံၤစီဆံၣ်သရိၣ်အမူး ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အခိၣ်ထံးတပတီၢ် လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အချၢ ပုၤပၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤ သရၣ်ဒိၣ်ကဟၢၣ်ကျၢၣ်(တၢ်အိၣ်ဖျိန်သရၣ်), တၢ်ထုကဖၣ် သရၣ်ဒိၣ်လီၤစီဆၢ(သၣ်ဖျိန်), တၢ်တံၢ်တံၢ်သတီၢ်ပျံၤလၢ သးပှၢ်ဒဲစၢၣ်, သးပှၢ်မုၢ်နီၢ်ဆၢဖီ, သးပှၢ်မုၢ် နီၣ်လုဖီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအိးထီၣ်သရိၣ်အပဲတြီနီၣ်ဝံၣ်ခံ လၢသးပှၢ်တီၢ်ဒီး ဖဲတၢ်အူထီၣ်ကွဲၤအခါ လဲၤန့ၣ်သကိးဆူသရိၣ်ပုၤ (ပုၤအူကွဲၤတဖၣ် သရၣ်ဒိၣ်စီဆၢ, သရၣ်ဒိၣ်က့လုၣ်, သရၣ်ဒိၣ်မံးက့လုး, သရၣ်ဒိၣ်ဘိဘိၣ်) ဖဲတၢ်ပံၤစီဆံၣ်သရိၣ် တၢ်ကစီၣ် “ယွၤမၤတီၢ်အကလုာ်” လၢသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဝီလ်ဒိၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ဂီၤ(၁၀:၃၀) တၢ်အိၣ်ဖျိန်စံးဘျး (၂၂)ဝီတဝီအမူးဒီး တၢ်ပံၤထီၣ်သရၣ်စၢၤအမူး ဒီးလၢမူးတဘျီအံၤ

အိးထီၣ်တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဘုစဲၤဖီ, တၢ်ပံၤဖျါတၢ်စံးဘျးဒီး တၢ်ပံၤထီၣ်သရၣ်အဂ့ၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဆဲးဖီ, တၢ်ဖးခိဆၢလံာ်စီဆံၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်အဲၣ်စ့, တၢ်တရူထီၣ်တၢ်မၤဘျးဒီး လုာ်ထီၣ်လၢသရၣ်ဒိၣ်စီဆၢ, ကိးထီၣ်ထါသးဝံၣ်လၢ သရၣ်အဲၣ်တၢ်တီ, တၢ်ထုကဖၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိန်အဂီၢ် သရၣ်ဒိၣ်စ့ဖီဒိၣ်, ဖးထီၣ်လံာ်စီဆံၣ်လၢတၢ်ကစီၣ် သရၣ်ရီဘျး, တၢ်ကစီၣ်လၢသရၣ်အိးထုဘယးစံးအ့, တၢ်သိၣ်လီၤသရၣ်လၢသရၣ်အိၣ်ရၢၣ်, တၢ်ထုကဖၣ်လၢသရၣ်စၢၤအဂီၢ် သရၣ်ဒိၣ်လၢပဲၤ, တၢ်ကတီၤဟ့ၣ်ဂံၢ် ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဖျိန်ဖီလၢ သရၣ်မုၢ်ဘျးကထီၣ်ရံးယၢၣ်ဘီး, တၢ်ထုကဖၣ်ကျၢၣ်တၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဘိဘိၣ်, တၢ်ကတီၤစံးဘျးလၢ သရၣ်မုၢ်လုဖီ, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်က့လုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမူးသၢမူးအံၤကတီၢ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်လၢ အမ့ၢ် ဖျါၣ်ပျီၢ်ဒီး (မခမမ) တၢ်ဒုတၢ်အူ, တၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢကရၢ ဟဲဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမၤလၢကဝီၤသကိးစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်အိၣ်ကားစတံၣ်ခၢၣ်(ဖီတီမီ)



28/12/2014 07:37



ကိုကိုတကူတိုက်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤ

■ သရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ဒု

လါဒိၣ်စ့ဘၢၣ်(၂၀)သီ, ၂၀၁၄န့ၣ်, ပလဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် ပါလဲၣ်တၢ်မၤလီၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးသဝီတူၢ်တဒိန့ၣ်လီၤ. ပတံၤသကိးသးပုၤဂ့ၢ်န့ၣ်(အိးစထြဲလယၢၣ်) စ့ၢ်ကိး လဲၤသကိး ယုၢ်ဒီးပုၤန့ၣ်လီၤ. မၤစၢၤဘၣ်ဒီး ခရံၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်အတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကို ဟ့ၣ်မၤဘူၣ်မၤတီၢ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ(၅.၁.၂၀၁၅) ပလဲၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ထီၣ်န့ၣ်ထီၣ်(အိးစထြဲလယၢၣ်), သရၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ထူ(မိၣ်ဘၣ် ကဝီၤနဲၣ်ခွဲၣ်)ဒီး တံၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ် မၤလီၤအသိတတီၤလၢ အမ့ၢ်ငါဆူၣ်တီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးဘၣ်တၢ်ဆီၣ် ထွဲပုၤလၢသရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ထီၣ်န့ၣ်ထီၣ် (သရၣ်ဒိၣ်တပၤဟၢၣ်)န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ(၁၂.၁.၂၀၁၅) ပလဲၤသကိးတၢ်ဒီး ကီၢ်နဲၣ်ခွဲၣ် သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါဆူ ကီၢ်ပံၤယီၤဘျၢထံၣ်ခဝဲဂၢၣ်(၁၅၀)န့ၣ်, အတၢ်စံးဘျူးယုၤဘလံၤဒီး (၁၂၂)ဘျီတဘျီ ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ် ဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပလဲၤဘါသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး(၁၂)မံးလၢ, လါဟူၣ် တၢ်အိၣ်ဖီၣ်ဖဲမ့ၢ်ထူၣ်တၢ်ဘါအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

